
I forbindelse med tiltrædelsen den 9. december 2010 af aktstykke nr. 52 har et 
mindretal bestående af Socialdemokraternes, Socialistisk Folkepartis, Radika-
le Venstres og Enhedslistens medlemmer af Finansudvalget tilkendegivet, at 
jeg i Sundhedsudvalget i forbindelse med Omniscan-sagen skulle have givet 
udtryk for, at jeg ikke finder, at det eksisterende patienterstatningssystem er 
godt nok. Mindretallet har på den baggrund opfordret regeringen til at evaluere 
patienterstatningssystemet.

Jeg finder det i den anledning nødvendigt at gøre opmærksom på, at det ikke 
er korrekt, at jeg i forbindelse med samråd med Sundhedsudvalget – eller i 
nogen som helst anden sammenhæng – har givet udtryk for, at jeg ikke finder, 
at det eksisterende patienterstatningssystem er godt nok. Tværtimod. Jeg har 
derfor ikke i sinde at iværksætte en evaluering af ordningen, som efter min 
mening indebærer talrige fordele for patienterne, herunder at ansvarsgrundla-
get og bevisreglerne er lempeligere end efter de almindelige erstatningsregler, 
at Patientforsikringens sagsbehandling er hurtigere end behandling ved dom-
stolene, at patienten sparer udgifter til advokat og har fri adgang til at få prøvet 
sin afgørelse i Patientskadeankenævnet.
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